

**第三届中美湿地科学研讨会暨
第二届海岸带湿地高峰论坛通知（第二轮）**

湿地是地球上生产力最高的生态系统之一，在环境健康、经济发展及生物多样性维持中起着十分重要的作用。但是，湿地生态系统也面临着前所未有的挑战，在全球变化和人类活动等的影响下，现存湿地生态系统受损严重，已经成为全球最为脆弱的生态系统之一。中国和美国作为发展中国家和发达国家的代表，在世界湿地研究与保护工作中起到至关重要的作用，两国学者开展深入学术交流将有效推动湿地的研究与保护工作，促进两国在湿地领域的合作。

为进一步促进中美双方及国内滨海湿地和海岸生态领域的学术交流，为在湿地领域开展合作搭建重要的平台，经美国路易斯安那州立大学、中科院东北地理与农业生态所、复旦大学等发起单位商讨确定，于2016年9月17-18日在厦门召开第三届中美湿地科学研讨会暨第二届海岸带湿地高峰论坛。具体如下：

一、会议主题：湿地和海岸生态系统与全球变化——从科学到管理

二、会议专题：

- 1、湿地生态系统的演变、生态服务功能及维持机制
- 2、湿地生态系统碳循环与全球变化
- 3、河口-近海生态系统演变与全球变化
- 4、湿地和海岸带生态系统的保护、修复与重建
- 5、湿地与海岸带的科学管理

三、发起单位：

美国路易斯安那州立大学、中科院东北地理与农业生态所、复旦大学、
厦门大学、中科院烟台海岸带研究所、中科院城市环境研究所等

四、会议承办与协办单位：

承办单位：厦门大学滨海湿地生态系统教育部重点实验室

厦门大学环境与生态学院

协办单位：福建省海陆界面生态环境重点实验室

水环境健康与安全协同创新中心

河口生态安全与环境健康福建省高校重点实验室

福建省滨海湿地保护与生态恢复工程技术研究中心

五、会议规模：50-60人，以研究人员为主，接受部分博士研究生和博士后参会。

六、会议重要信息：

会议时间：2016年9月17-18日（16日报到）

会议地点：厦门大学翔安校区环境与生态学院 B103 报告厅

重要时间：

8月25日，注册、摘要提交以及酒店预定截止

8月31日 研究生参会名单通知

9月10日，发布最后一轮会议通知及会议议程

9月16日，会议报到、缴纳注册费

请登陆大会网页注册，并于8月25日前提交摘要和预定酒店,会议网址：

http://cees.daoking.cn/index.php?m=conference&a=index&top_id=4

七、学术报告、摘要（会议语言：英语）：

1、口头报告

大会特邀报告：时间为30分钟，演讲时间25分钟，提问互动5分钟；

专题报告：时间为15分钟，演讲时间13分钟，提问互动2分钟；

2、展板报告:海报纵向（垂直）放置，宽度不超过90cm，高度不超过130cm；

3、英文论文摘要，包含以下内容：标题、作者（逗号隔开，通讯作者名字后用（*）标记）、单位信息（单位、所在城市、邮编、国家）；摘要正文包括：背景、目的、方法、结果及结论等，不超过400单词；关键词：4-5个；标明通讯作者邮箱。排版：Times New Roman,12号字体，A4竖排，1.25倍行距，一页之内。

八、联系方式：

美国：侯爱新博士, ahou@lsu.edu

中国：郑陈娟女士, zhengcj@xmu.edu.cn,

电话:+86-0592-2189656, 传真:+86-592-2185889

地址：中国厦门市翔安区翔安南路厦门大学翔安校区环境与生态学院 361000

**The 3rd China-US International Workshop on Wetland Science
& The 2nd Summit Forum on Coastal Wetlands(2nd round Announcement)**

Wetlands are known as one of the most productive ecosystems of the earth, and they are playing vital roles in maintaining environmental health, economic development, and biodiversity. However, wetland ecosystems are facing unprecedented challenges in the context of global change and increasing anthropogenic activities. Currently, wetland ecosystems have been in a seriously degraded status and have become one of the most vulnerable ecosystems in the world. China and the United States are representatives of developed and developing countries, respectively, and thus it is of important significance to conduct collaborative research on wetlands between the two countries. In-depth academic interactions will effectively promote cooperation between the two countries in the research field of wetlands. **“The 3rd China-US International Workshop on Wetland Science & The 2nd Summit Forum on Coastal Wetlands” will be held on September 17-18, 2016 in Xiamen, China.** All experts and researchers on wetlands from China and the United States are welcome!

Theme: Wetland ecosystems and global change – from science to management

Topics:

- Ecosystem evolution, services, and maintenance mechanisms of coastal wetlands
- Blue carbon of coastal wetlands and global change
- Ecosystem evolution of marine-land interface and global change
- Ecosystem protection, restoration, and reconstruction of coastal wetlands
- Scientific management of coastal wetlands

Meeting date: Sep. 17-18, 2016

Meeting Location: B103 Lecture Hall, College of the Environment and Ecology, Xiamen University

Meeting language: English

Sponsor units: -U.S.: Louisiana State University

-China: Northeast Institute of Geography and Agroecology, CAS,
Fudan University,
Xiamen University,
Institute of Urban Environment, CAS

Call for Abstract:

The Workshop Secretariat invites abstract submissions. The abstract should have the following structure: Title, authors' names and institutional affiliations, background and objectives, methods, findings and conclusion. Mark the name of the corresponding author (*). An abstract should not exceed an A4 page using Times New Roman 12 and Line Spacing 1.25.

Oral presentations

Plenary talks are 30 minutes each including 5 minutes Q & A.

Other oral presentations are limited to 15 minutes including 2 minutes Q & A.

Poster presentations

posters should not exceed 120 cm (height) and 90 cm (width), and should be in portrait orientation. We recommend all posters be collected in the registry.

Important dates:

- Aug. 25, 2016 Registration and abstract submission closed, hotel booking deadline
- Aug. 31, 2016 Graduate students notified of acceptance
- Sep. 10, 2016 3rd round Announcement & E-Program
- Sep. 16, 2016 Symposium commences

Please register on website and submit your abstract and related info. before **Aug. 25:**

http://cees.daoking.cn/index.php?m=conference&a=index&top_id=4

Contacts:

USA: Dr Aixin Hou, ahou@lsu.edu

China: Ms Chenjuan Zheng, E-mail: zhengcj@xmu.edu.cn, Tel :+86-0592-2189656,